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Vammaisneuvosto    
 
 
Aika 23.01.2024 klo 14:00 - 16:00 
 
Paikka Virastotalo Mörne, Neuvotteluhuone 426 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 

§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 

§ 2 Pöytäkirjan tarkastajien valinta 5 

§ 3 Palvelualuepäällikkö Kirsi Routi-Pitkäsen (Varha) vierailu 6 

§ 4 Keskustelu yhteistyöstä vanhusneuvoston kanssa. 7 

§ 5 Kysymyksiä ja aiheita järjestöasiantuntija Sanna Leppäjoki-Tiistola 
(Invalidiliitto) vierailuun. 

8 

§ 6 Inva-paikkojen merkinnät talviaikaan. 9 

§ 7 Muut asiat 10 
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Vammaisneuvosto    
 
Aika 23.01.2024 klo 14:00 - 16:00 
 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Nuutila Taina 14:00 - 16:00 puheenjohtaja  
 Lehtinen Marja 14:00 - 16:00 varapuheenjohtaja  
 Salo Riitta 14:00 - 16:00 jäsen  
 Laasonen Kimmo 14:00 - 16:00 varajajäsen Taina 

Vuorion 
varajäsen 

 Lohtaja Henriikka 14:00 - 16:00 kaupunkisuunnittelu  
 Koski Merja 14:00 - 16:00 kh:n edustaja  

 
Muu Suoja-Sjöblom 

Marketta 
14:00 - 
16:00 

vanhusneuvoston 
puheenjohtaja 

 

 Pietilä Mauri 14:00 - 
16:00 

vanhusneuvoston 
varapuheenjohtaja 

 

 Korpi Sirpa 14:00 - 
16:00 

vanhusneuvoston jäsen  

 Wahlbäck Seija 14:00 - 
16:00 

vanhusneuvoston jäsen  

 Kassila Sinikka 14:00 - 
16:00 

vanhusneuvoston jäsen  

 Jääskeläinen 
Johanna 

14:00 - 
16:00 

kh:n edustaja  

 Routi-Pitkänen 
Kirsi 

14:00 - 
16:00 

palvelualuepäällikkö/Varha  

 Teija Pajula  14:00 - 
16:00 

sihteeri  

 
Poissa Joutsa-Huutola 

Taru 
14:00 - 16:00 hyvinvointi- ja vapaa-

aikapalvelut 
 

 
 
Allekirjoitukset 

 
Taina Nuutila Teija Pajula 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 

 
Käsitellyt asiat 1 - 7 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Uudessakaupungissa (pvm) 

 
 
Marja Lehtinen  Riitta Salo 
pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 

 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 

Kaupungin verkkosivuilla     
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Vammaisneuvosto § 1 23.01.2024 

 

 

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 1    
     

Kuntalain 103 §:n mukaan: 
 
”Muu toimielin kuin valtuusto on päätösvaltainen, kun enemmän kuin 
puolet jäsenistä on läsnä.”  

 
Päätösehdotus: Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös: Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 2 23.01.2024 

 

 

 
Pöytäkirjan tarkastajien valinta 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 2    
    
 
Päätösehdotus: Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Marja Lehtinen  ja Riitta Salo . 

Pöytäkirja tarkastetaan ja allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
Päätös: Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Marja Lehtinen  ja Riitta Salo . 

Pöytäkirja tarkastetaan ja allekirjoitetaan sähköisesti.   
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Vammaisneuvosto § 3 23.01.2024 

 

 

 
Palvelualuepäällikkö Kirsi Routi-Pitkäsen (Varha) vierailu 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 3    
2125/00.02.05/2024  
 
 Palvelualuepäällkkö Kirsi Routi-Pitkänen piti kattavan esityksen, jossa 

esiteltiin Varhan ikääntyneiden palveluiden toiminnan strategiaa ja 
rakenteita. Esityksen ai-kana saatiin useisiin etukäteen mietittyihin 
kysymyksiin vastauksia. Paljon on kui-tenkin vielä asioita, joihin ei ole vielä 
antaa selvää vastausta vaan asiat ovat vielä kesken.  

  
 Paljon keskusteluja ja huolta tulevaisuudessa herätti Varhan toiminnan 

linjaukset laitoshoidon purkamisesta ja ympärivuorokautisen 
asumispalvelun osuuden vä-hentämisestä.  

 Painotus siihen, että kotona asumista tuetaan niin pitkään kuin mahdollista, 
nosti esiin huolen, että onko kovin tai jopa liian huonokuntoisia ihmisiä 
kotihoidon palve-lujen piirissä. RAI-arvioinnin toimivuus ja 
tarkoituksenmukaisuus viritti keskustelu-ja, koska se nähtiin melko 
raskaaksi arviointimenetelmäksi (300 kysymystä). 

  
 Yhteisöllinen asuminen hakee vielä muotojaan, ja voidaan nähdä, että 

lainsäädän-nön reunaehdot, joihin odotetaan vielä täsmennyksiä, voivat 
hidastaa kehitystä.  

  
 Vanhasta U-sotesta on otettu koko Varhan alueelle käyttöön hyvät 

käytännöt kun-toutus- ja arviointitoiminnasta. Varhan aluevaltuusto on 
15.11.2023 hyväksynyt Tuottavuus- ja taloudellisuusohjelman vuosille 
2024-2026, jossa yhtenä toiminnal-lisena muutoksena mainitaan ei 
lakisääteisten palvelujen supistaminen ja tavoit-teena avoimien kaikille 
asukkaille tarjottujen palvelujen lakkauttaminen Varhan toimintana. 
Yksityiskohtaisia päätöksiä esimerkiksi Sakunkulman toiminnan osalta ei 
ole tehty. Epätietoisuus toiminnan jatkumisesta on erittäin kuormittavaa 
Sakun-kulman henkilöstölle. 

  
 Myös tulevaisuuden etä- ja/tai digitaaliset palvelut ja laitteet puhuttivat 

paljon. 
 
Päätösehdotus: Merkitään asia tiedoksi. 

 
Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 4 23.01.2024 

 

 

 
Keskustelu yhteistyöstä vanhusneuvoston kanssa. 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 4    
2125/00.02.05/2024  
 

Yhteistyö kaupungin vammais- ja vanhusneuvoston kesken nähtiin 
tärkeäksi. Neuvostoilla on paljon yhteisiä intressejä.  
 
Yhteinen intressi on esimerkiksi edunvalvonta kaupungin 
päätöksenteossa. Keskusteltiin osallistumisoikeudesta kaupungin 
toimielimissä. Uusi hallintosääntö mahdollistaa asiantuntijana 
toimisen toimielinten kokouksissa. 
 
Vanhusneuvoston puheenjohtaja Marketta Suoja-Sjöblom on 
kutsuttu kahdesti asiantuntijaksi Hyvinvointi- ja vapaa-
aikalautakunnan kokouksiin, kun on käsitelty ikäihmisiä koskevia 
asioita. 
 
Vammaisneuvoston puheenjohtaja Taina Nuutila esitti, että tasa-
arvon näkökulmasta vammaisia koskevat yhtälailla päätettävät asiat 
kuin väestöä ylipäätänsä.  
 
Kaupungin hallituksen jäsen Merja Koski ottaa asian esille 
kaupungin hallituksessa. 

   
 
Päätösehdotus: Merkitään asia tiedoksi. 

 
Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 5 23.01.2024 

 

 

 
Kysymyksiä ja aiheita järjestöasiantuntija Sanna Leppäjoki-Tiistola (Invalidiliitto) 
vierailuun. 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 5    
2125/00.02.05/2024  
 

Järjestöasiantuntija Sanna Leppäjoki-Tiistola on kommentoinut kattavasti 
Uudenkaupungin vammaispoliittisen ohjelman luonnosta. Katsottiin, että 
tapaamisessa on aiheellista käydän läpi näitä kommentteja ja samalla 
valmistella edelleen ohjelmaluonnosta. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 6 23.01.2024 

 

 

 
Inva-paikkojen merkinnät talviaikaan. 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 6    
2125/00.02.05/2024  
 

Taina Nuutila kertoi, että S-Marketin INVA-paikkamerkinnät ovat lumen 
peitossa. Ehdotettiin, että voisiko merkinnät laittaa esim. seinään, jotta ne 
näkyisivät myös lumisina aikoina. 
 
Henriikka Lohtaja ottaa asian esille, kun tapaa S-Marketin edustajia muissa 
yhteyksissä. 
 
Keskulteltiin myös muista hankalasti saavutettavista tiloista 
Uudessakaupungissa mutta todettiin, että saavutettavuusasiat ovat 
yksityisten liikkeenharjoittajien harkinnassa ja vastuulla. 
 

Päätösehdotus: Asia merkitään tiedoksi. 
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
 
______ 
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Vammaisneuvosto § 7 23.01.2024 

 

 

 
Muut asiat 
  
Vammaisneuvosto 23.01.2024 § 7    
    
 
Päätös: Ei ollut muita asioita. 
______ 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 3, § 4, § 5, § 6, § 7 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa kuntalain 136 
§:n mukaan hakea muutosta. 

 


